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Valg af dirigent 



Som dirigent foreslås 

 

Ole Lomholt 
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Formandens beretning 



 Den enevældige Kong Christian den 5. anlagde i 
1670 den kgl. Vildtbane. 

 Det var her parforcejagten blev indført i DK, og det 
ligger der så tydeligt endnu 

 Den kongelige vildtbane – i dag blot dyrehaven – 
bestod af Jægersborg Hegn og Jægersborg 
Dyrehave. 

 Jægersborg Hegn lå indtil 1832 indenfor 
dyrehavehegnet, og en stor del af området lignede 
den nuværende dyrehave, men i 1830-40'erne blev 
området tilplantet med bøg og eg. 

 Et unikt område der i 2015 kom med på UNESCO´s 
liste over verdensarv. Både Jægersborg Hegn og 
Jægersborg Dyrehave indgår i udpegningen. 

 Hele herligheden besøges igennem De Røde Porte 

Historiske fakta der 
forpligter 



Hvorfor opstod foreningen? 

 Nærumvænge Port 
(Nærumgårdsvej) 

 

 Savet ned en kold januar dag 
2016 

 

 Var den virkelig klar til 
udskiftning? 

 

 Den skulle nedrives! 

 

 



Det var i sidste øjeblik 

 Den næste nedrivning var også 
sat i gang 

 

 Her stritter resterne af 
Rundforbi Port januar 2016 

 

 Dernæst ville også Kørom blive 
nedrevet  

 

 



Der skulle gøres noget 

 Tak for den store opbakning 

 

 Folkestemningen var helt klar 

 

 Søren Mariegaard: ”Bevar De 
Røde Porte i Jægersborg Hegn” 



Hvad venter vi på? 

 Hvis skoven ikke kan… 

 

 Og det ikke bare skal drukne i 
debatindlæg 

 

 Henrik Ehrenreich: ”Der er i 
bund og grund tale om en 
simpel trækonstruktion. Det 
skal vi da ændre på” 



Foreningen dannes 

 Stiftende generalforsamling 13. april 2016 

 Stort fremmøde 

 Masser af projekter at tage fat på 

 Masser af arbejde i at etablere foreningen og 
komme i gang 



En meget underlig proces 

 Det ene øjeblik var portene 
dødsdømte 

 Det næste øjeblik var 
nedrivningen sat på pause 

 Så blev de to historiske porte 
reddet – Rundforbi + Kørom 

 Og pludselig ville de nedrevne 
porte også blive genopført 
(Nærumvænge + Wesselminde) 

 Men det var ikke koordineret! 



Status maj 2016  

 Rudersdal Kommune: 

 En rigtig god sag 

 Røde Porte er meget 
vigtige 

 Ingen penge 

 Ingen initiativer 

 Mental støtte 

 Giver Rudersdal Museer 
stafetten som 
kontaktled til 
Naturstyrelsen  

 

 Rudersdal museer: 

 Røde Porte er meget 
vigtige 

 De er ikke fredet 

 De er ingen særlig 
beskyttelse 

 Museet har ingen 
beføjelser  

 Deltager gerne i møde 
med Naturstyrelsen 

 Men har ingen konkrete 
handle muligheder 

 

 Naturstyrelsen: 

 Der er dømt pause i 
nedrivningen 

 Der er ikke planer om 
at genopføre 

 Vil ikke påføres udgifter 
af nogen art 

 Er åbne overfor projekt 
ideer 

 Alt skal aftales og 
godkendes 



Vi gør det fordi vi kan! 

 Bestyrelsesmøde 30. maj ved 
Nærumvænge Bom 

 Havde ministeriet løst 
problemet? 

 Skulle vi opløse foreningen? 

 Hvordan kunne vi være sikre? 

 Cykeltur rundt til alle røde 
porte og låger i Jægersborg 
Hegn 

 Beslutning: den mest sikre og 
den hurtigste vej er at gøre det 
– LET’s GO! 



Stor hjælp fra pressen 



Vi har lavet det HELE selv 

 Møder med Naturstyrelsen 

 Projektbeskrivelse produceret og 
siden godkendt 

 Alle porte er opmålt og tegnet 

 Tømmer leverancer fundet og 
indkøb foretaget 

 Leverandør af enebær spidser  
fundet, og indkøb foretaget 

 Smedejernsbeslag fundet og indkøb 
foretaget 



Medvind fra fonde m.fl. 

 Tømmerhandler Johannes Fogs 
Fond 

 Hempel Fonden 

 Krogager Fonden 

 Sponsorater 

 Medlemsbidrag 

 

 Det økonomiske fundament var 
på plads i løbet af 2016 

 

 Nu også Lions Søllerød 



Aftale med Naturstyrelsen 

 God tone i forhandlingerne 

 RPV fremsætter forslag om at 
give skoven en port 

 Projektbeskrivelse udarbejdes, 
afleveres og godkendes 

 Indgår aftale formuleret i 
GAVE-BREV 

 Nærumvænge Port er det første 
projekt 

 Porten overdrages som gave til 
NST inkl. 10 års vedligehold 



Aftale med Naturstyrelsen 

 Aftalen rummer en liste af 
andre projekter 

 

 Forudsætter enighed og 
efterfølgende godkendelse 

 Wesselminde Port 

 Låge ved Alléen 

 Rundforbi Port (vedligehold) 

 Kørom Port (vedligehold)  

 

 NST vil ikke risikere udgifter 



Ny Nærumvænge Port er klar 

 Nærumvænge Port er bygget 
henover de seneste måneder 

 Masser af frivillige arbejdstimer 

 1. spadestik blev taget i går 

 Indvielse afholdes den 11. juni 



Hvor er vi nu? 

 Det har været en omfattende 
opgave 

 Forening helt fra bunden – alt 
begyndelse er svær 

 Vi er kommet for at blive 

 11 bestyrelsesmøder samt et 
større antal møder i udvalg, og 
med eksterne 

 Planer fremadrettet efter 
Nærumvænge porten 

 Portnyt 

 Der er masser at gøre, det er 
op til os/jer at gribe tingene 



Hvad har vi af planer? 

 Efter færdiggørelsen af 
Nærumvænge porten: 

 Rundforbi Låge 

 Renovering 

 Vedligeholdelse 

 Enebær hegn 

 Alleen Låge 

 Total reetablering 

 Wesselminde Port 

 Total reetablering 

 Rundforbi Port 

 Enebær Hegn 

 Kørom Port 

 Renovering 

 vedligehold 



Hvornår kom portene? 

 Vi vil gerne udforske historien om 
De Røde Porte 

 

 Spændende om der kunne 
etableres en studiekreds 

 

 Var Johan Boye Junge Magens 
arkitekten?  

 

 Har der været tidligere udgaver? 



Hvad har vi også lavet? 

 Nærum kulturdag 

 Halloween på Nærumvænge Torv 
og Holte havn 

 Vedbæk Havnefest 

 Rudersdal Folkemødedag 

 Udlejning af modelporten 

 Port til Molboløb 

 Røde Port Løb 

 

Vigtig PR opgave – nye medlemmer 



Fortsat aktiv 

 Vi stadig med: 

 Nærum kulturdag 

 Rudersdal Folkemødedag 

 Udlejning af modelporten 

 

 Flere Røde Port Løb 

 Næste gang den 1. okt. 

 Måske også som cykeltur til sommer? 

 

…det skal nemlig stadig være sjovt 



Hvis én skal nævnes 

 Erik E. Ehrenreich 

 En kæmpe indsats 

 Opmåling og tegnearbejde 

 Besøge og undersøge 

 Kvalificere informationer 

 Skrive projektbeskrivelsen mv. 

 Rådgivning hele vejen igennem 

 

TUSIND TAK FOR HJÆLPEN 



Sidst men ikke mindst 

Tak for godt samarbejde 

i bestyrelsen 



Godkendelse af regnskab 2016 







Godkendelse af budget 



Budget 2017 samt kontingent 

 Budget 2017 

 Vi har et solidt økonomisk fundament for 
yderligere projekter 

 Fondsmidler er selvsagt bundet af 
forpligtigelser 

 Planlægger at investere i yderligere en 
port 

 Planlægger at gennemføre 1-2 mindre 
projekter, hvoraf foreningen kun bærer 
evt. ekstra omkostning ift. 
sponsorprojekter 

 

 Forslag til kontingent 

 Kontingent indbetalinger bærer 
foreningens driftsomkostninger og 
bidrager til projekter 

 Vigtigt at medlemmer viser vilje 

 Vigtigt med mange medlemmer 

 Kontingent kommer ikke til at bære 
investeringer 

 Forslaget er uændret:  

 kr. 100,- pro persona årligt 

 



Valg til bestyrelsen 



Valg til bestyrelsen + suppleanter 

 Valg til bestyrelsen: 

 

 Søren Mariegaard, formand 

 

 Christoffer B. Reinholdt, sekretær 

 

 Ulrik Iversen, bestyrelsesmedlem 

 

 

 

 Valg af suppleanter: 

 

 Anne Mette Nygaard 

 

 Hvem mere? 



Valg af revisor 



Som revisor foreslås 

 

Kurt Astrup 
 

 

 



Behandling af indkomne forslag - ingen 



Eventuelt 



TAK FOR I 
AFTEN 

KOM GODT 
HJEM 

 
  


